
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr VIII/2024 

VIII sesja w dniu 30 października 2024 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady VIII sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 15:00 Przewodniczący Rady 

Gminy w Orońsku Pan Jarosław Molenda witając Radnych, Wójta Gminy Pana Sylwestra 

Różyckiego, Sekretarz Gminy Panią Monikę Czubak, Skarbnik Gminy Panią Dianę Czubak 

oraz wszystkich biorących udział w obradach. Obrady zakończono o godz. 15:54 tego 

samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 14 Radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Emil Gawin 

2. Monika Głuch 

3. Julita Grduk 

4. Wiesława Kaczyńska 

5. Michał Kapusta 

6. Paweł Matysiak 

7. Mariusz Mirecki 

8. Jarosław Molenda 

9. Grzegorz Siemieniec 

10. Adam Stańczyk 

11. Mariusz Wojcieszak 

12. Bożena Wojtyniak 

13. Artur Zasada 

14. Bogdan Zdon 

Nieobecni: 

1. Małgorzata Burek 



2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jakieś wnioski do porządku obrad? 

 

Pan Sylwester Różycki: Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, składam wniosek 

o rozszerzenie porządku obrad. Dodanie do punktu trzeciego porządku obrad ust. e o treści 

“wyrażenie zgody na odpłatne nabycie nieruchomości”, punkt f o treści “wyrażeniem zgody 

na nieodpłatne nabycie przez Gminę Orońsko prawa własności nieruchomości położonej 

w obrębie 0009 Krogulcza Mokra, Gmina Orońsko, stanowiącej działkę ewidencyjną 

nr 303”. Tu jest literówka. Punkt g o treści “wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości przez Gminę Orońsko prawa własności nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej położonej w obrębie 0015 Wałsnów Gmina Orońsko, stanowiącej działkę 

ewidencyjną nr 609”. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze… 

Pani Marta Gruszczyńska: 303? 

Pan Jarosław Molenda: 303, tak. 

Pan Sylwester Różycki: Sprawdzimy zaraz. 

Pani Marta Gruszczyńska: Bo w projekcie uchwały jest 330. 

Pan Sylwester Różycki: Zaraz, chwileczkę… 

Pan Jarosław Molenda: Tak obrazowo, Panie Wójcie, to jest w Wałsnowie to jest ta działka, 

którą petycję składali mieszkańcy? 

Pan Sylwester Różycki: Tak jest. 

Pan Jarosłąw Molenda: I myśmy ją przykazali do Pana Wójta? 

Pan Sylwester Różycki: Pokłosie, tak. Sekundke, bo pamiętam 303. Dobrze jest, 330, 

przepraszam. 

 

Głosowano wniosek Wójta Gminy Pana Sylwestra Różyckiego w sprawie: dodania do 

pkt 3 porządku obrad ust.: e) o treści: wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości; 

f) o treści: wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Orońsko prawa własności 

nieruchomości położonej w obrębie 0009 Krogulcza Mokra, gm. Orońsko, stanowiącej 

działkę ewidencyjną nr 330; g) o treści: wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez 

Gminę Orońsko prawa własności nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej 

w obrębie 0015 Wałsnów, gm. Orońsko, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 609; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 



Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie porządku obrad wraz ze zmianami 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad wraz ze zmianami został 

przyjęty. 

 

3. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zreferowanie projektu uchwały Skarbnik Gminy 

Panią Dianę Czubak. 

 

Pani Diana Czubak: Jeśli chodzi o zmiany dokonane po stronie dochodowej, tutaj macie 

Państwo przedstawiane zmiany, jeśli chodzi o dochody bieżące. Wprowadzone są dochody, 

które są wykonane ponad plan. Przede wszystkim są to m.in. dochody z rekompensaty 

z utraconych dochodów w podatkach i opłatach lokalnych w kwocie 2453,00 zł. Wpływy 

z podatku od spadków i darowizn o kwotę 9500,00 zł. Wpływy z podatku od odsetek, od 

podatków i opłat w kwocie 6900,00 zł. Kwota 11398,92 zł jest to wpływ z tytułu częściowej 

opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym. To są tak 

zwane małpki i są to kwota znaczona i przeznaczona na realizację programu realizowanego 

przez Gminą Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Kwota 8527,48 zł są to 

wpływy z opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych i również są w całości 

przeznaczane na realizację tych programów. Na zaznaczenie tutaj zasługuje kwota 

darowizny jaką uzyskało PSP Orońsko w wysokości 5600,00 zł od Polskiego 

Stowarzyszenia Innowacyjnych Technik Nauczania z przeznaczeniem na doszkalanie 



nauczycieli w ramach działalności statutowej. Jak również kwota 22400,00 zł, również 

uzyskane przez PSP Orońsko na dokształcanie i doszkolenie nauczycieli z Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego. Łącznie jest to 28 000. zł. Zwiększamy kwotę dochodów po 

stronie dochodów bieżących z tytułu wpływu z usług, jeśli chodzi o rozdziały przedszkola. 

Jest to kwota jaką pozyskujemy od innych gmin za uczęszczanie ich dzieci do naszych 

przedszkoli, do naszego przedszkola samorządowego, jak i do przedszkola prywatnego. 

Jeśli chodzi o zmiany takie merytoryczne po stronie dochodów majątkowych, jest tutaj 

zmiana merytoryczna dotycząca klasyfikacji budżetowej z § 620 na 625. Jest to taka 

merytoryczna zmiana, która określa źródło do opłacenia tych środków i dotyczy to 

klasyfikacji dochodów przy termomodernizacji szkoły w Wałsnowie i w hydroforni. Jest to 

rekomendacja z dotacji z roku 2023. Zostały zmniejszone dochody budżetowe z dotacji od 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego. Kwota zmniejszenia to 

60910,00 zł. Tutaj została rozwiązana umowa, która była zawarta w grudniu 2023. Tutaj 

niedoszło do realizacji zadania pod hasłem: kontenery na ulicy Topolowej, tutaj w centrum 

rekreacji. Jest to zmniejszenie po stronie zarówno dochodowej, jak i po stronie wydatkowej. 

Jeśli chodzi o zmiany dokonane po stronie wydatkowej, najogólniej rzecz biorąc zmiany 

w głównej części dotyczą oświaty, tam są przeliczone wydatki w szkołach wszystkich, 

przeliczone wydatki na prowadzenie, na opłacenie, na uczęszczanie naszych dzieci również 

w przedszkolach innych, na sfinansowanie dotacji dla przedszkola prywatnego 

z zaznaczeniem, że tak powiem przedszkole … w skali roku 2024 dotacja dla przedszkola 

prywatnego jest około 300 000 złotych. I [niezrozumiałe] że tak powiem zwiększeniu, bo 

ilość dzieci wykazywana, uczęszczająca do tego przedszkola po prostu rośnie. Po stronie 

wydatkowej, w której części również zwiększamy sukcesywnie wydatki na energię. Że tak 

powiem tą energię w wodociągach, kanalizacji, czyli też oczyszczalniach, przy 

oczyszczalniach zwiększamy również wydatki na tą chwilę o 30 000 złotych na zakup usług 

związanych z przyjmowaniem, czy oddawaniem osadów z oczyszczalni. Na tą chwilę jest 

to 30 000 złotych i łącznie w skali roku jest to plan 251 000 złotych i myślę, że do tematu 

na pewno będziemy powracać, myślę, że w miesiącu grudniu. Energia również jest 

zwiększona w, to jest kwota 10 000 w Urzędzie Gminy, ale tutaj to jest również związane 

z tym, ze stawką, która się zmieniła od półrocza, od lipca. Z takich, tak… bot u jeszcze 

wprowadzone zostały koszty obsługi obligacji. Tak jak już mówiłam na Komisji, 

maksymalna kwota obsługi obligacji tych 5 4000 000 to jest 23 580,00 zł. Na tą chwilę jest 

uruchomiona pierwsza seria w wysokości 800 000 złotych z przeznaczeniem, że tak 

powiem na 5 listopada na spłatę ZUS-ów i faktury na inwestycję, która jest tam około 300 



000 złotych, budowa drogi Guzów-Chronówek. Środki z opłat alkoholowych wchodzą 

w budżet programu Gminnej Komisji. Zwiększone są również wydatki na rodziny zastępcze. 

W skali roku mamy tutaj 28 000 złotych. Jest jeszcze jedna inwestycja, jeśli chodzi o sport, 

z której zdejmujemy pieniądze z tytułu rozwiązania tej umowy, ale jest inwestycja, do której 

dokładamy 20 000 złotych, tutaj jest na koszty związane z dodatkowymi, najogólniej rzecz 

biorąc z zwiększeniem grubości styropianu i zwiększeniem zakresu pracy. To te 20 000 

złotych. Jest to zadanie doposażenie ... 

Pan Sylwester Różycki: I jest cały budynek. 

Pani Diana Czubak: Jest po prostu zrobiony cały budynek w ramach że tak powiem… 

ocieplony cały budynek, a nie połowa. 

Pan Sylwester Różycki: 5’ką. 

Pan Mariusz Mirecki: I odpowiednią grubością styropianu. 

Pan Sylwester Różycki: Tak. 

Pani Diana Czubak: Tak. Zadanie modernizacja obiektu sportowego GKS Oronka. 

Pan Jarosłąw Molenda: Czyli to z grubszej, czyli… dobrze. 

Pani Diana Czubak: A jeśli są jakieś pytania to proszę. 

Pan Jarosław Molenda: Bardzo dziękuję, poproszę Pana … 

Pani Diana Czubak: A jeszcze psy… 

Pan Sylwester Różycki: Tak, to jest tereaz. 

Pani Diana Czubak: To również tutaj była rozmowa odnośnie, to jest tutaj wyłapywanie 

tych bezdomnych psów. Na tą chwilę dokładamy ponownie 15 000 złotych. To jest w skali 

budżetu, to jest plan, 141 000, że tak powiem z zamysłem, że to starczy tych 140 000 do 

miesiąca listopada. 

Pan Sylwester Różycki: I teraz mamy cztery kolejne … 

Pan Michał Kapusta: Czemu to jest taki duży koszt – 140 000? 

Pan Sylwester Różycki: Ile pies kosztuje? 3 444 złote. 

Pan Michał Kapusta: Ale to jest koszt roczny, czy …? 

Pan Sylwester Różycki: Nie, jednorazowy. 

Pan Michał Kapusta: Jednorazowy. I co dalej z tym psem się dzieje? 

Pan Sylwester Różycki: Przejmuję je schronisko. 

Pan Michał Kapusta: I my płacimy za to? 

Pan Sylwester Różycki: No tak. 

Pani Monika Czubak: Jednorazowo. 

Pan Michał Kapusta: 3 000? 



Pan Sylwester Różycki: 3444,00. 

Pan Michał Kapusta: I my dajemy na to 140 000, a tych psów jest 400? 

Pan Sylwester Różycki: Nie. 300 coś. 

Pani Monika Czubak: 41. 

Pan Sylwester Różycki: Tak. Teraz mamy cztery kolejne zgłoszone z Łazisk, z bloków. 

Pan Michał Kapusta: Nie mają chipów jakichś itd.? Nie da się znaleźć? 

Pan Sylwester Różycki: Słucham? 

Pan Michał Kapusta: Nie mają chipów żadnych itd.? 

Pani Monika Czubak: Chip niezarejestrowany też nie daje nic. 

Pan Sylwester Różycki: Potrafią mieć chipa, a chip jest niezarejestrowany. Te schroniska, 

które odbierają od nas te psy, no to jak ma chipa, to jest, tak, szansa odnalezienia. Ale jak 

nie ma chipa, no to obowiązek jest po stronie samorządu. 

Pan Jarosław Molenda: Panie Wójcie, jakiś czas temu funkcjonował taki punkt 

tymczasowego przechowywania odłowionych zwierząt. Czy powrót, reaktywacja takiego 

działania ma sens? Czy to było kalkulowane? 

Pan Sylwester Różycki: Znaczy tutaj, jeśli chodzi o funkcjonowanie punktu, no to całym 

założeniem jest to, że w tym czasie, zanim zostanie ten pies oddany do schroniska, 

prowadzona jest akcja odnalezienia prawiwotego właściciela tego zwierzęcia, tak, tego psa, 

a nie prowadzenie adopcji tego psa. No i teraz zgodnie z tą podpisaną umową, co mamy 

obecnie z tą firmą, tak, no to to schronisko odbiera od nas te psy. No i teraz pytanie. Co by 

się wydarzyło, jakbyśmy mieli te 40 psów na tym obiekcie, tak? Czyli punkt tak, ale do 

momentu braku możliwości odnalezienia prawidłowego właściciela, tak. Czyli pod tym 

kątem. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. Proszę Państwa ja…. 

Pan Sylwester Różycki: Większą, tu jeśli mogę, to co składa nacisk na tych wszystkich 

Komisjach i Sesjach Rady Gminy, żeby mieszkańcy brali udział w programie sterylizacji 

zwierząt, tak? No i teraz mamy taki, już mamy sprawozdanie odnośnie realizacji tego 

programu i z deklaracji, tak, czyli jak już byliśmy praktycznie na 75-80% wydatkowania 

tych środków finansowych uzyskanych z dofinansowania, 25% osób, które zdeklarowało, 

że chcą uczestniczyć w tym programie nie dowiozło zwierząt. Tak, czyli spadliśmy znowu 

do 50%, tak, czyli tutaj kolejny rok i programowanie tego programu z pewnością będzie, 

żeby ta sterylizacja była na miejscu w Gminie, tak jak było to, właśnie ten punkt 

funkcjonował. W tym kierunku z pewnością będziemy iść z tego względu, że tam była 

praktycznie stuprocentowa frekwencja, czyli nie trzeba było jechać do Szydłowca, czy do 



ewentualnego lekarza … 

Pan Jarosław Molenda: No na pewno bliżej jest. 

Pan Sylwester Różycki: Tak, to taka akcja na miejscu. To dużo ułatwiało dostęp tego. Tak 

więc jeśli Państwo mają jakieś pomysły jak zaradzić bezdomności, również czekamy na 

zgłaszanie pomysłów, a przede wszystkim to co się właśnie dzieje między innymi czy to 

w Łaziskach, czy w różnych miejscowościach, no to jest to dokarmianie. To jest to 

dokarmianie, ale to też umożliwia jakby złapanie, tak? Czyli jak jest, jak dokarmiane są 

zwierzęta na osiedlach, to po prostu, tu po prostu są w jakimś sposób wyłapywane, tak? Bo 

mamy obowiązek wyłapać. A tam gdzie nie są wyłapywane, to po prostu zwierzęta idą dalej, 

tak? Za jedzeniem. To mniej więcej tu jest ten problem, tak? 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. Czy są jeszcze pytania w tej kwestii? 

Pan Michał Kapusta: Ja mam pytanie. 

Pan Jarosław Molenda: Tak? Proszę Państwa Radny Kapusta. 

Pan Michał Kapusta: W punkcie wydatki, punkt administracja publiczna, 100 000 na zakup 

usług pozostałych, co to jest? 

Pani Diana Czubak: Zakup usług. Generalnie to, co powiedziałam na Komisji, w momencie, 

jak był tworzony budżet, do tego by spiąć budżet, to po prostu były ścinane wydatki. 

W każdym jednym paragrafie. A to jest taką chwilę ulokowanie, że tak powiem, 

uzupełnienie… 

Pan Sylwester Różycki: Urealnienie. 

Pani Diana Czubak: Urealnienie. 

Pan Jarosław Molenda: Czy Pan Przewodniczący Komisji Budżetowej mógłby zabrać głos? 

Pan Paweł Matysiak, proszę bardzo. Jak przebiegały obrady? 

Pan Paweł Matysiak: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, Komisja 

Finansowo-Budżetowa spotkała się w dniu dzisiejszym. Obradowaliśmy właśnie na temat 

zmiany uchwały budżetowej, o której powiedziała przed chwilą Pani Skarbnik. Oprócz tej 

uchwały udało nam się przeanalizować również uchwałę nadania sztandaru do szkoły 

w Guzowie oraz właśnie uchwałę nabycia nieruchomości w miejscowości Tomaszów, 

Krogulcza Mokra oraz Wałsnów. Komisja pozytywnie opiniowała wszystkie te uchwały, 

nie stwierdziła żadnych nieprawidłowości. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Rozumiem, że możemy przejść do głosowania 

uchwały. 

Pani Diana Czubak: Nie, ja tu nawiążę w uzupełnieniu, jeśli chodzi o całą administrację. 

Tam mają Państwo zwiększone środki 18 300,00 na Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 



Niepełnosprawnych. Tutaj jest zwiększone generalnie, wiąże się to z zwiększeniem lub 

zmniejszeniem wskaźnika osób niepełnosprawnych do pełnosprawnych i tak jak mówiłam 

na Komisji, tak, są takie, były takie miesiące, że my płaciliśmy, albo nie płaciliśmy nic, albo 

płaciliśmy 1 400, natomiast na tą chwilę to jest, jakby był miesiąc, gdzie zapłaciliśmy 

14 000 złotych. Na tą chwilę jest około, w granicach do 7, do 5 tysięcy, że tak powiem 

zależy jaka, jaki, ilość tych etatów. Mówię, na tą chwilę w skali tegorocznego budżetu jest 

PFRON około 80 000. 80300,00 złotych. To jest takim zabezpieczeniem już do, powiedzmy 

do miesiąca grudnia. Następnie zakup materiałów i wyposażenia, tu jest również po prostu 

dourealnienie budżetu, jeśli chodzi o wydatki. Zakup usług pozostałych, kwota 100 000 

złotych. Na tą chwilę już wchodzą następne w czwarty kwartał, tak, wchodzą opłaty 

licencyjne, jeśli chodzi o, i tu będą największe kwoty, jeśli chodzi o programy komputerowe. 

My mówimy o skali nawet 30-40 tysięcy, jeśli chodzi o licencję w skali budżetu. Następnie 

są przesyłki pocztowe, jest to około 4-5 tysięcy miesięcznie i to jest po prostu cała 

kumulacja tego wszystkiego. 

Pani Diana Czubak: Dziękuję bardzo za to uzupełnienie. Proszę bardzo, przejdźmy do 

głosowania uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok. 

 

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VIII/46/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 października 2024 r. w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Orońsko na 2024 rok została przyjęta. 

 

b) nadania sztandaru Publicznej Szkole Podstawowej im. Franciszka Ksawerego 

Christianiego w Guzowie; 

 

Pan Jarosław Molenda: Czy Pan Wójt, dwa słowa chciałby tutaj powiedzieć? 

Pan Sylwester Różycki: Tak, to co jest napisane w uzasadnieniu uchwały, szkoła spełniła 



procedurę odnośnie projektowania sztandaru. Jakby Pani mogła, ewentualnie jeszcze, o, tu 

mamy, tak. I żeby szkoła mogła się posługiwać takim sztandarem, wymagana jest uchwała 

Rady Gminy, tak. Prawdopodobnie uroczystości będą jeszcze w tym roku. 

Pan Jarosław Molenda: Panie Wójcie, to chyba jest dobry pomysł, żeby tak integrować 

środowisko, żeby zachęcać do uczęszczania do tej szkoły, żeby równomiernie też obciążać 

te szkoły. 

Pan Sylwester Różycki: Mam nadzieję, że tak zadziała jak w szkole w Ciepłej, ponieważ 

pierwsza klasa w Wałsnowie będzie liczyła trzy osoby, czyli trzech uczniów. W Guzowie 

również trzy osoby, ale w Ciepłej już 12’oro, tak więc. A tam sztandar… 

Pan Jarosław Molenda: Tak, to było ostatnio, ostatnio. 

Pan Sylwester Różycki: …symbol lokalnego patriotyzmu i utożsamiania się ze szkołą, także 

mam nadzieję, że również tam też tak zadziałała. 

Pan Jarosław Molenda: Myślę, że możemy przejść do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: nadania sztandaru Publicznej Szkole Podstawowej im. Franciszka 

Ksawerego Christianiego w Guzowie; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VIII/47/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 października 2024 r. w sprawie: nadania sztandaru Publicznej Szkole 

Podstawowej im. Franciszka Ksawerego Christianiego w Guzowie została przyjęta. 

 

c) nadania nazwy ulicy „Wesoła”  w miejscowości  Orońsko; 

 

Pan Jarosław Molenda: Chodzi o przedłużenie tej ulicy, która funkcjonuje w kierunku ulicy 

Górnej. Uzasadnienie było dostępne. Myślę, że tutaj sprawa jest… 

Pan Sylwester Różycki: Powstają nowe mieszkania. 

Pan Jarosław Molenda: …niewymagająca jakiejś specjalnej dyskusji. Powstają nowe 

mieszkania. Myślę, że możemy spokojnie przejść do głosowania w tej sprawie. 



 

Głosowano w sprawie: nadania nazwy ulicy „Wesoła” w miejscowości Orońsko; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VIII/48/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 października 2024 r. w sprawie: nadania nazwy ulicy „Wesoła”  

w miejscowości  Orońsko została przyjęta. 

 

d) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Orońsko a Gminą 

Miasta Radomia dotyczącego zasad prowadzenia Międzyszkolnego Punktu 

Katechetycznego; 

 

Pan Jarosław Molenda: Proszę bardzo, Panie Wójcie dwa słowa na ten temat, bo to jakiś 

czas temu się pojawiała ta sprawa. 

Pan Sylwester Różycki: Tak, czekaliśmy tylko na oficjalny wniosek, dokumenty wpłynęły, 

tu w uzasadnieniu jest zawarta podstawa prawna, jeśli taki wniosek zostanie zgłoszony do 

miasta, w tym przypadku Radomia i Gminy Orońsko, no to takie porozumienie jest 

wymagane na drodze podjęcia uchwały. To też właśnie zostało przedłożone. 

Pan Jarosław Molenda: To wynika ze spraw konkordatowych, prawda? 

Pan Sylwester Różycki: No mówię, jest ustawa, jest też na to i zapisane jest wszystko. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. Mówimy o punkcie katechetycznym tego kościoła 

wyznaniowego, tak? 

Pan Sylwester Różycki: Kościół Jezusa Chrystusa Króla Bożego w Polsce w Radomiu. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli ten związek wyznaniowy z ulicy… 

Pan Sylwester Różycki: Biznesowej. 

Pan Jarosław Molenda: Biznesowa. Biznesowa z Radomia. 

Pan Sylwester Różycki: Tak. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. Bardzo proszę… 

Pan Sylwester Różycki: Dla informacji: to będzie w Guzowie. 



Pan Jarosław Molenda: W Guzowie przy szkole, tak? Dobrze. 

Pani Diana Czubak: Kosztować to będzie około 2 000 rocznie. 

Pan Sylwester Różycki: I nie ma możliwości… 

Pan Jarosław Molenda: I nie ma możliwości nie wyrazić zgody. 

Pan Sylwester Różycki: Jeśli o to Państwo chcą zapytać. 

Pan Jarosław Molenda: Tak, no to ustawowo. 

Pan Sylwester Różycki: Ustawa jest. Dlatego zacząłem od ustawy, tak. 

Pan Mariusz Mirecki: Po co głosujemy jak nie ma możliwości? 

Pan Jarosław Molenda: Wójt musi mieć umocowanie, żeby podejmować działania w tym 

obszarze, w związku z tym bardzo proszę o przygotowanie głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą 

Orońsko a Gminą Miasta Radomia dotyczącego zasad prowadzenia Międzyszkolnego 

Punktu Katechetycznego 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, 

Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon WSTRZYMUJĘ SIĘ 

(1) Mariusz Mirecki NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VIII/49/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 października 2024 r. w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia pomiędzy Gminą Orońsko a Gminą Miasta Radomia dotyczącego zasad 

prowadzenia Międzyszkolnego Punktu Katechetycznego została przyjęta. 

 

e) wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości; 

 

Pan Jarosław Molenda: Czy Pan Wójt mógłby zreferować zagadnienie? 

Pan Sylwester Różycki: Tak, to zdanie nie jest nowe z tego względu, że mieszkańcy 

w miejscowości Tomaszów i są zebrania sołeckie, systematycznie, składają wnioski na 

pozyskanie części nieruchomości. To jest nieruchomość, która przylega do Ochotniczej 

Straży Pożarnej, za budynkiem. Działka już, że tak powiem, zmieni swoje granice, 

ponieważ granice są poszerzone o 2,5 metrów w kierunku wschodnim po ponownym 



pomiarze geodezyjnym i tutaj jeszcze taki pomysł mieszkańców, aby zwiększyć szerokość 

już za samym budynkiem, tam gdzie jest plac zabaw i aby to zrealizować i móc po prostu 

rozpocząć tą procedurę, czy to wyceny tej nieruchomości i podziału, wymagane jest 

podjęcie takiej stosownej uchwały. I informuję również, że Sołectwo Tomaszów planuje 

w przyszłorocznym, znaczy sołeckie zadanie jest na wykup tej nieruchomości w kwocie 

30 000 złotych, czy to wystarczy, czy zostanie, no to się dopiero okaże po operacie. 

A żebym mógł taki operat zrobić no to… 

Pan Jarosław Molenda: Czyli uruchamiamy sprawę jeszcze w tym roku? 

Pan Sylwester Różycki: To już nie jest nowa sprawa, bo to się ciągnie od trzech latach. 

Pan Jarosław Molenda: Okej. Czy są pytania? Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VIII/50/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 października 2024 r. w sprawie: wyrażenia zgody na odpłatne nabycie 

nieruchomości została przyjęta. 

 

f) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Orońsko prawa własności 

nieruchomości położonej w obrębie 0009 Krogulcza Mokra, gm. Orońsko, stanowiącej 

działkę ewidencyjną nr 330; 

 

Pan Jarosław Molenda: Panie Wójcie proszę o zreferowanie. 

Pan Sylwester Różycki: Jak już jesteśmy właśnie przy nieruchomościach, tak naprawdę no 

to ta nieruchomość, która jest w Krogulczy Mokrej, jest w zainteresowaniu naszym już od 

dłuższego czasu. To jest nieruchomość, na której znajduje się mogiła Powstańców 

Styczniowych. Teren wokół tej mogiły był przez wiele lat degradowany, tak więc 

występowaliśmy niejednokrotnie, aby coś z tym terenem zrobić. Nieruchomość należy do 

Skarbu Państwa, a zasobem nieruchomości Skarbu Państwa dysponuje Starostwo 



Powiatowe. I tutaj ten, że tak powiem, problem tego zdegradowanego terenu leży właśnie 

po stronie Powiatu. I tu mamy taki pomysł, żeby na tej nieruchomości, tą nieruchomość 

jakoś zagospodarować na właśnie, jak tu w uzasadnieniu jest napisane “zagospodarowanie 

czasu wolnego mieszkańców i kształtowanie postaw patriotycznych”. Już nie pamiętam 

w którym roku, ale w 2022 roku była pozycja w budżecie na zlecenie dokumentacji 

projektowej pomnika. Nie doszło to do skutku z tego względu, że my nie jesteśmy 

właścicielem terenu, tak więc nie powinniśmy wydawać środków finansowych na nie swoje 

nieruchomości, a żeby uzyskać takie dofinansowanie właśnie na poprawę, czy odbudowę, 

czy budowę pomnika na tej nieruchomości, no to musimy być właścicielem tego terenu, 

a jest możliwość uzyskania bezpłatnie. Tak więc wracamy do tego starego tematu. 

Pan Jarosław Molenda: Czy są pytania? Nie widzę, to może ja pozwolę sobie zadać. Panie 

Wójcie czy na tym terenie, po jego uporządkowaniu, bo on jest tam zdegradowany mocno, 

byłaby szansa zamontowania placu zabaw, który na tam w tej Krogulczy Mokrej od jakiegoś 

czasu nie funkcjonuje, a mieszkańcy no widzą potrzebę. 

Pan Sylwester Różycki: To znaczy, jeśli chodzi o tą nieruchomość, to właśnie na samym 

początku kadencji zwróciłem się do Starostwa Powiatowego z informacją, że pobieranie 

tego urobku, tego piasku z tej działki 330 już zdegradowało naszą drogę publiczną, tak? 

Czyli to był, że tak powiem, obowiązek też spoczywający po stronie Wójta, aby te organy 

poinformować. Cała procedura właśnie tego nadzoru górniczego, szukania sprawców, już 

została, że tak powiem, przeprowadzona. Obecnie mamy zgodę na blokowanie tam urobku 

z przeprowadzaniem inwestycji w miejscowości Dobrut. Już się zakończyła. Tam mamy po 

prostu zdysponowany materiał, który może np. w przyszłości posłużyć nam do dokonania 

prac budowlanych na tym terenie. Lokalizacja tej działki jest w centrum w miejscowości 

Krogulcza. I w dolnej części tego klinu, bo to jest taki długi klin, jeśli będzie taka możliwość 

i jeśli spełnimy wszystkie procedury, no to taka lokalizacja tego placu zabaw jak najbardziej 

byłaby wskazana, ponieważ między innymi tam są właśnie drzewa w tej dolnej części, 

a odległość pomiędzy tą działką, na której jest mogiła, a tą, gdzie ten plac zabaw został 

wykonany, potem zdemontowany, to jest około 300 metrów. Tak więc to jest właśnie 

[niezrozumiałe] 

Pan Jarosław Molenda: Czyli potencjał jest? 

Pan Sylwester Różycki: I jest dużo większa, bo ta działka ma… 

Pan Mariusz Mirecki: 0,58. 

Pan Sylwester Różycki: No dokładnie. To jest spora działka, naprawdę w fajnej lokalizacji. 

Pan Jarosław Molenda: Dopytuję, bo w tej chwili jest kwestia znalezienia lokalizacji, bo 



sprzęt jest, prawda, zdemontowany i jeżeli tutaj by była taka sprawa technicznie możliwa, 

to może warto rozpatrzeć tą sprawę. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie ma. 

 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Orońsko 

prawa własności nieruchomości położonej w obrębie 0009 Krogulcza Mokra, gm. Orońsko, 

stanowiącej działkę ewidencyjną nr 330 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VIII/51/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 października 2024 r. w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne 

nabycie przez Gminę Orońsko prawa własności nieruchomości położonej w obrębie 0009 

Krogulcza Mokra, gm. Orońsko, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 330 została przyjęta. 

 

g) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Orońsko prawa własności 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w obrębie 0015 Wałsnów, 

gm. Orońsko, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 609; 

 

Pan Jarosław Molenda: I pozostajemy, proszę Państwa, w sferze nieruchomości, mamy 

trzecią uchwałę, która jest reminiscencją petycji złożonej przez mieszkańców Sołectwa 

Wałsnów. My rozpatrywaliśmy, Komisja rozpatrywała. Radna przekazała petycję do Wójta. 

Panie Wójcie, dwa słowa na ten temat. 

Pan Sylwester Różycki: Tak na prawdę to Pan już wszystko powiedział. 

Pan Jarosław Molenda: Rozumiem, że Pan Wójt zdecydował się. 

Pan Sylwester Różycki: Już Pan wszystko powiedział, jeśli chodzi o pozyskanie tej 

nieruchomości. Tutaj również na zebraniach sołeckich padały wnioski, aby tą nieruchomość 

pozyskać. Istnieje taka możliwość. Aby rozpocząć procedurę i złożyć skuteczny wniosek 

potrzebna jest uchwała Rady Gminy. I tu cel również jest podany. Pozyskanie 

nieruchomości na cele publiczne pomoże zrealizować cele strategii rozwoju Gminy 

z zakresu pobudzenia aktywności społecznej mieszkańców. To jest dosyć szeroki zakres, 



ale to właśnie od mieszkańców będzie zależało na jakie cele zostanie przenoszona ta 

nieruchomość. Do wniosku do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa wymagany jest 

projekt, dokumentacja, szkic, koncepcja zakładająca już jak zostanie ta nieruchomość 

zagospodarowana. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy są pytania? Nie ma. 

Pan Sylwester Różycki: To od mieszkańców będzie zależało co tam będzie. 

Pan Jarosław Molenda: Pan Radny Gawin dopilnuje koncepcji racjonalnego 

zagospodarowania. 

Pan Emil Gawin: W tej chwili z mieszkańcami nad tym mocno pracujemy i mocno się, 

przyznam szczerze, sprzeczamy, aby też urealnić te pomysły. Jest wiele pomysłów, które no 

niestety są nierealne, więc próbujemy to urealniać i ścieramy się. 

Pan Jarosław Molenda: No tak, tak, bo ta działka jest dosyć wąską działką… 

Pan Emil Gawin: Wąska, długa. Tak. 

Pan Jarosław Molenda: … więc sprawy budowlane chyba nie wchodzą w grę, bo dosyć 

wąsko jest. Pan Wójt proszę. 

Pan Sylwester Różycki: Ale już przy tych spotkaniach była taka deklaracja, że może jakiś 

ogród społeczny, to też bardzo ciekawa formuła. 

Pan Emil Gawin: Sad społeczny, ogród społeczny. Takie coś się pojawiło. 

Pan Mariusz Mirecki: Pasieka. 

Pan Emil Gawin: Pasieka ma swoje miejsce. 

Pan Jarosław Molenda: Pan Radny Kapusta, proszę bardzo. 

Pan Michał Kapusta: Właśnie mam pytanie, bo patrzę, że ta działka jest drogą, czy tutaj nie 

będzie żadnego problemu, żeby to przekształcić? 

Pan Sylwester Różycki: To jest użytek rolny. 

Pan Michał Kapusta: Tutaj na mapie to tak jakby droga jest. 

Pan Grzegorz Siemieniec: Wąska jest, od 10 do 12 metrów. 

Pan Jarosław Molenda: Znaczy ja myślę, że to tak jest… 

Pan Emil Gawin: To jest działka rolna, na której po prostu dzika droga funkcjonuje. Co jakiś 

czas ktoś ją przyoruje, żeby nikt tam nie jeździł, potem znowu ona się ubija i tak to 

funkcjonuje. 

Pan Sylwester Różycki: A to jest jedna nieruchomość w miejscowości, która jest zasobem, 

tak? 

Pan Emil Gawin: Tak, która jest zasobem. 

Pan Jarosław Molenda: Ale to jest dobre spostrzeżenie Pana Radnego Kapusty, ponieważ 



to może rodzić też napięcia społeczne, no bo jeżeli jest to wykorzystywane na jakiś tam 

dojazd do jakichś tam parceli, to trzeba bardzo dobrze, no przedyskutować i w gronie, myślę, 

większym niż przychodzi liczba osób na spotkania wiejskie. 

Pan Emil Gawin: Czy stąd też właśnie te dyskusje trwają. I nie jest to robione na łapu-capu. 

Nie naciskaliśmy też, żeby to jakoś było bardzo szybko procedowane, że byle tylko zrobić. 

Co prawda problemu tego, aby ta droga tam, ta dzika droga pozostała, nikt jeszcze głośno 

nie podnosi, ale tak jak Pan wspomniał, no warto byłoby to przedyskutować w większym 

gronie niż grono, które pojawia się na zebraniu sołeckim. Pytanie, jak zebrać większe grono. 

Zebranie sołeckie jest dość ważną instytucją w ramach sołectwa i każdy powinien mieć 

świadomość, że rzeczy tam dyskutowane są ważne dla całości sołectwa. I wszyscy są 

informowani, jednak niestety przychodzi wąska grupa. Nie oszukujmy się. I tylko w tej 

wąskiej grupie mamy szansę dyskutować. 

Pan Jarosław Molenda: Pan Radny Bogdan Zdon. 

Pan Bogdan Zdon: Według mojej informacji o działkach, które pozyskałem tutaj geoportalu, 

to przedmiotowa działka jest działką rolną, nie jest drogą. 

Pan Emil Gawin: Nie jest. Nie jest, sprawdziliśmy to. 

Pan Bogdan Zdon: Także tam to nie powinno być żadnego problemu, żeby po prostu to 

uruchomić, bo mieszkańcy sobie utworzyli jakieś na czyimś gruncie, tak, bo na czyimś 

utworzyli. 

Pan Jarosław Molenda: No tak, Skarbu Państwa. 

Pan Bogdan Zdon: Na przejazd, tak, no to każdy właściciel przecież by w jakiś sposób 

zareagował na to, że mu jeżdżą po polu. Chyba, że byłaby jakaś, nie wiem, trudna sytuacja, 

dojazdu gdzieś, a tu nie widzę takiego. 

Pan Sylwester Różycki: Nie, tam jedna droga jest... 

Pan Bogdan Zdon: Są drogi. 

Pan Emil Gawin: Tak, tak, tak. 

Pan Jarosław Molenda: Proszę bardzo Panie Wójcie. 

Pan Sylwester Różycki: Jedna droga, która, że tak powiem, prowadzi ta dzika droga, to jest 

od strony DW735. To jest jedna droga, czyli dojazd. A druga jest od strony tutaj zachodniej, 

tak? Tutaj są dwie drogi dojazdowe, a ta jest jakby przecięcie na środku, tak? 

Pan Emil Gawin: Tak. 

Pan Adam Stańczyk: Łącznik. 

Pan Bogdan Zdon: Każda działka ma z dwóch stron dojazd. Praktycznie nie podzielone 

zostały, a tu są drogi zrobione. 



Pan Emil Gawin: Tak, tak, tak. 

Pan Sylwester Różycki: A tamta strona miejscowości nie jest zabudowana, tak? Tam są lasy. 

Pan Emil Gawin: Znaczy, tam są dwa domy w sumie, ale tam jest droga dojazdowa.  

Pan Jarosław Molenda Dziękuję za te spostrzeżenia. Czy jeszcze jakaś sugestia, uwaga? 

Nie widzę. 

 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Orońsko 

prawa własności nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w obrębie 0015 

Wałsnów, gm. Orońsko, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 609 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr VIII/52/2024 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 30 października 2024 r. w sprawie: wyrażenia zgody na nieodpłatne 

nabycie przez Gminę Orońsko prawa własności nieruchomości gruntowej niezabudowanej 

położonej w obrębie 0015 Wałsnów, gm. Orońsko, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 609 

została przyjęta. 

 

10. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady VIII sesji Rady Gminy 

w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

         Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Gminy 

 

    Marta Gruszczyńska                                                            Jarosław Molenda 

 

Pełne nagranie z VIII sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/ w zakładce – „nagrania z sesji”. 

http://www.bip.oronsko.pl/

